
Protokół 
z posiedzenia

Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej
z dnia 27 stycznia 2023 r.

Pkt 1

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej, radny Radosław Garbarek  o

godz. 09:00 otworzył posiedzenie Komisji, powitał radnych oraz zaproszonych gości. Zgodnie z

listą obecności w posiedzeniu uczestniczyło 7 członków Komisji. (załącznik nr 1).

Uczestnicy posiedzenia niebędący członkami komisji: 

Mirosław Morawski Komendant Straży Miejskiej;

Krzysztof Dembiński Aspirant Sztabowy;

Wiesław Zieliński, Inspektor;

Marcin Maciejewski, Inspektor;

Agnieszka Kasprzak, Samodzielny referent w Biurze Rady;

Pkt 2

Przewodniczący  Komisji  Bezpieczeństwa i  Polityki  Społecznej,  radny  Radosław Garbarek

przedstawił porządek obrad posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej (załącznik

nr 2).

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad.

3. Wyrażenia opinii w sprawie wniosków mieszkańców dotyczących:

   a) montażu progu zwalniającego na ul. Kosynierów we Wrześni; 

   b) montażu progu zwalniającego na ul. Szafirowej we Wrześni;

   c) montażu radarowego wyświetlacza prędkości na ul. Strzykały we Wrześni;

   d) montażu progu zwalniającego w miejscowości Chwalibogowo;

   e) montażu progu zwalniającego na ul. Wierzbowej i ul. Jesionowej w miejscowości Bierzglinek.

4. Wolne głosy i wnioski.

5. Zakończenie posiedzenia.
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Komisja Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej w obecności 7 radnych jednogłośnie pozytywnie  

przyjęła porządek obrad.

Pkt 3  Wyrażenia opinii w sprawie:

a) montażu progu zwalniającego  na ul. Kosynierów we Wrześni.

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej Radosław Garbarek odczytał i

omówił wniosek mieszkańców ul. Kosynierów we Wrześni z dnia 21 września 2022 r.  dotyczący

montażu  progu zwalniającego oraz  wyjaśnił,  że  dnia  27  października  2022 r.  do  mieszkańców

zostało  wystosowane  pismo  z  prośbą  o  wskazanie  dokładnej  lokalizacji  powyższego  progu  i

określenie, przy jakim numerze posesji miałby zostać zamontowany. Mimo interwencji, mieszkańcy

do tej pory nie udzielili odpowiedzi (załącznik nr 3).

Radny Robert Smodlibowski powiedział, że przypomina sobie, że komisja przy rozpatrywaniu

innego wniosku mieszkańców, była na wizji lokalnej w rejonie ul. Kosynierów i trudno było tam

zamontować próg zwalniający, chociażby ze względu na skrzyżowanie ulic. Kierowcy ograniczają

prędkość  koło  Szkoły  Podstawowej  nr  3,  natomiast  przedmiotowy  wniosek,  tak  naprawdę  nie

posiada wskazanej lokalizacji.

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej Radosław Garbarek potwierdził

ten  fakt  wyjaśniając  jednocześnie,  że  temat  bezpieczeństwa  na  tej  ulicy  był  podczas  komisji

wielokrotnie poruszany. Jest to dość długa ulica, która rozpoczyna się przy rondzie, a kończy się

przy torach kolejowych. Podkreślił, że nie wiadomo o jaki odcinek drogi chodzi.

Radny Robert Smodlibowski zaproponował zamknięcie tej sprawy.

Radny Stanisław Dominiczak zaproponował, by wniosek pozostawić jednak do rozpatrzenia.

Przewodniczący  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  Radosław  Garbarek

zaproponował  komisji,  by  powyższy  wniosek  zaopiniować  negatywnie  ze  względu  na  brak

lokalizacji. Podkreślił, że zawsze komisja może wrócić do tej sprawy, jeżeli mieszkańcy zdecydują

się wskazać lokalizację.
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Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  7  radnych,  negatywnie

zaopiniowała  wniosek  mieszkańców  w  sprawie  montażu  progu  zwalniającego  na  ul.

Kosynierów we Wrześni.

b) montażu progu zwalniającego na ul. Szafirowej we Wrześni.

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej Radosław Garbarek odczytał i

omówił wniosek mieszkańców  ul. Szafirowej we Wrześni, zaznaczając jednocześnie, że podczas

audycji radiowej trzej mieszkańcy Wrześni poruszyli temat bezpieczeństwa na swojej ulicy, prosząc

jednocześnie o montaż progów zwalniających (załącznik nr 4).

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej Radosław Garbarek dodał, że

urząd gminy za pośrednictwem dziennikarza Radia Września zwrócił się z prośbą o przekazanie

mieszkańcom informacji  złożenia  formalnego pisemnego wniosku w tej  sprawie,  jak  dotąd  nie

wpłynął żaden formalny wniosek.

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej Radosław Garbarek  wyjaśnił,

że Marcin Koska Naczelnik Wydziału Ruchu Drogowego we Wrześni potwierdził, że w tym rejonie

rzeczywiście jest duże zagrożenie, spory ruch. Nie ma jednak dokładnej lokalizacji i w związku z

powyższym komisja nie powinna samodzielnie podejmować decyzji. Zwrócił się do Komendanta

Straży  Miejskiej  Mirosława  Morawskiego  o  przeprowadzenie  badania  natężenia  ruchu  w  tym

rejonie. Zaproponował, by powyższy wniosek odłożyć do ponownego rozpatrzenia komisji.  

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  7  radnych  jednogłośnie

postanowiła  odłożyć  do  następnego  posiedzenia  komisji,  wniosek  mieszkańców  w sprawie

montażu progu zwalniającego na ul. Szafirowej we Wrześni, do czasu przeprowadzenia przez

Straż Miejską szczegółowego badania natężenia ruchu. 

c) montażu radarowego wyświetlacza prędkości na ul. Strzykały we Wrześni.

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej Radosław Garbarek odczytał i

omówił  wniosek  Wrzesińskiej  Grupy  Inwestycyjnej  Plus  w  sprawie  montażu  radarowego

wyświetlacza prędkości na ul. Strzykały we Wrześni (załącznik nr 5).
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Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej Radosław Garbarek wyjaśnił,

że komisja  cztery lata  temu rozpatrywała wniosek na ul.  Strzykały i  wprowadziła  ograniczenie

prędkości do 30 km/h od ronda ul. Słowackiego w stronę Szosy Witkowskiej. We wniosku widnieje

zapis, że przy ul. M. Strzykały na terenie wspólnoty znajduje się plac zabaw. Plac zabaw natomiast

jest ogrodzony i nie ma możliwości, by dziecko wybiegło bezpośrednio na ulicę. 

Próg  zwalniający  zamontowany  jest  na  końcu  ul.  M.  Strzykały  do  zabudowania.  Montaż

radarowego wyświetlacza prędkości działa na kierowców, ale czy jest zasadne montowanie go w

tym miejscu, trudno powiedzieć. Koszty takiego urządzenia są dość wysokie.  

Radny Robert Smodlibowski powiedział, że takie urządzenie montażu radarowego wyświetlacza

prędkości sprawdza się na głównych drogach, ale nie na osiedlach, ze względu na duży koszt.

Radny Kornel Tomczak zapytał o koszt takiego urządzenia.

Inspektor  Marcin  Maciejewski  odpowiedział,  że  koszt  takiego  urządzenia  wynosi  około

20.000,00 zł

Przewodniczący  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  Radosław  Garbarek

odpowiedział,  że  z  pewnością  są  miejsca  we  Wrześni,  w  których  bardziej  by  się  to  przydało.

Zaproponował komisji negatywne zaopiniowanie powyższego wniosku.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  7  radnych  negatywnie

zaopiniowała  wniosek Wrzesińskiej  Grupy  Inwestycyjnej  Plus  w  sprawie montażu

radarowego wyświetlacza prędkości na ul. Strzykały we Wrześni.

d) montażu progu zwalniającego w miejscowości Chwalibogowo.

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej Radosław Garbarek odczytał i

omówił  wniosek  mieszkańców  w  sprawie  montażu  progu  zwalniającego  w  miejscowości

Chwalibogowo (załącznik nr 6).

Przewodniczący Komisji  Bezpieczeństwa i  Polityki Społecznej Radosław Garbarek poprosił

Pana Wiesława Zielińskiego Inspektora o szczegółowe omówienie lokalizacji powyższego progu
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zwalniającego na drodze gminnej wlotowej do miejscowości Chwalibogowo od drogi wojewódzkiej

432 na wysokości znaku D-42, dodając, że we wniosku została wskazana lokalizacja.

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej Radosław Garbarek zwrócił się

do Komendanta Straży Miejskiej Mirosława Morawskiego o przeprowadzenie badania natężenia

ruchu w tym rejonie. Zaproponował, by powyższy wniosek odłożyć do ponownego rozpatrzenia

komisji.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  7  radnych  jednogłośnie

postanowiła  odłożyć  do  następnego  posiedzenia  komisji,  wniosek  mieszkańców  w sprawie

montażu  progu  zwalniającego  w  miejscowości  Chwalibogowo,  do  czasu  przeprowadzenia

przez Straż Miejską szczegółowego badania natężenia ruchu. 

e) montażu progu zwalniającego na ul. Wierzbowej i ul. Jesionowej w miejscowości Bierzglinek.

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej Radosław Garbarek odczytał

wniosek Sołtysa w sprawie montażu progu zwalniającego na ul. Wierzbowej i ul. Jesionowej  w

miejscowości Bierzglinek (załącznik nr 7).

Przewodniczący Komisji  Bezpieczeństwa i  Polityki Społecznej Radosław Garbarek poprosił

radnego Mirosława Zgolińskiego o omówienie powyższego wniosku Sołtysa Bierzglinka. 

Radny  Mirosława  Zgoliński omówił  szczegółowo  rejon  ul.  Wierzbowej,  Jesionowej  oraz  ul.

Bukowej w Bierzglinku wyjaśniając jednocześnie, że we wniosku nie ma podpisów mieszkańców.

Przewodniczący  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  Radosław  Garbarek

powiedział,  że  przykładowo na  ul.  Kosynierów i  ulicach  pobocznych  obowiązuje  ograniczenie

prędkości do 30 km/h, czy kierowca przestrzega tych przepisów, czy też nie, bierze w pełni za to

odpowiedzialność.  Zaproponował  komisji  podobne  rozwiązanie  w  przypadku  ulic  na  obszarze

wiejskim  mimo,  iż  nie  są  to  główne  ciągi  komunikacyjne.  Podsumował,  że  jest  to  działanie

prewencyjne.

Inspektor Marcin Maciejewski wyjaśnił, że długość ul. Jesionowej wynosi 220 m. 
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Przewodniczący  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  Radosław  Garbarek

zaproponował  komisji  negatywne  rozpatrzenie  powyższego  wniosku.  Dla  bezpieczeństwa

mieszkańców ul. Wierzbowej i Jesionowej przedstawił  propozycję umieszczenia znaku drogowego

ograniczającego prędkość do 30km/h. 

Radny Robert Smodlibowski wyraził negatywną opinię na temat umieszczenia znaku drogowego

ograniczającego prędkość do 30km/h wyjaśniając jednocześnie,  że mieszkańcy sami powinni tą

prędkość kontrolować.  

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  7  radnych  negatywnie

zaopiniowała wniosek Sołtysa w sprawie montażu progu zwalniającego na ul. Wierzbowej i ul.

Jesionowej  w miejscowości Bierzglinek.

Pkt 4

Radny Kornel  Tomczak  powiedział,  że  chciałby poruszyć kwestię  monitoringu miejskiego we

Wrześni  i  możliwości  rozszerzenia  go  na  ul.  Dzieci  Wrzesińskich.  Mieszkańcy  prowadzący

działalność  gospodarczą  odczuwają  w  pewnym  stopniu  zagrożenie  swojego  bezpieczeństwa.

Wyjaśnił, iż jest to ulica, która  jest zaciemniona i wąska. Lampa również jest wyłączona i stąd

propozycja, by monitoring poszerzyć o tą ulicę. 

Przewodniczący Komisji  Bezpieczeństwa i  Polityki Społecznej Radosław Garbarek poprosił

Komendanta  Straży Miejskiej o komentarz.

Komendant Straży Miejskiej Mirosław Morawski wyjaśnił, że sprawą rozszerzania monitoringu

zajmuje się Referat Inwestycyjny. Powiedział, że pewności nie ma, ale w tym roku nie była w tym

rejonie przewidziana kamera. 

Przewodniczący  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  Radosław  Garbarek

odpowiedział, że informacja zostanie do radnego Kornela Tomczaka  przygotowana i dostarczona.

Radny  Stanisław  Dominiczak powiedział,  że  prosi  o  przeanalizowanie  zysków  i  kosztów

związanych z wyłączeniem i z włączeniem oświetlenia latarni  ulicznych. 
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Przewodniczący  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  Radosław  Garbarek

odpowiedział,  że  proces  włączenia  oświetlenia  ulicznego  rozpoczął  się,  obszerna  informacja

znajduje się również w „Wieściach z  ratusza”.  Mieszkańcy poruszający się  po nieoświetlonych

ulicach,  nie  stosują  się  do powszechnych zasad bezpieczeństwa nie  używając odblasków. Dużo

zdarzeń drogowych z udziałem rowerzystów spowodowanych jest niewłaściwym oznakowaniem.

Radny Mirosław Zgoliński zapytał, czy w Bierzglinku jadąc od ul. Klonowej przy wyjeździe w

kierunku  Gozdowa,  przy  skarpie  po  prawej  stronie,  można  zamontować  barierki  (na  łuku),

ponieważ znajduje się tam bardzo niebezpieczny odcinek drogi?

Radny Mirosław Zgoliński zapytał również, czy istniej możliwość zainstalowania w Bierzglinku

sygnalizacji  świetlnej  na żądanie na przejściu dla pieszych przy Markecie Dino Polska? Radny

wyjaśnił, iż jest to droga wojewódzka.

Radny  Robert  Smodlibowski  powiedział,  że  na  ul.  Fabrycznej  znajduje  się  zaparkowany

samochód  osobowy  marki  Ford  C  Max,  który  znajduje  się  tam od  3  lat.  Wyjaśnił,  że  widok

zaniedbanego  samochodu  szpeci.  Zapytał,  czy  istnieje  możliwość  usunięcia  samochodu  z  tego

miejsca?

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej Radosław Garbarek powiedział,

że  dbając  o  bezpieczeństwo  mieszkańców,  chciałby  prosić  Wydział  Ruchu  Drogowego  o

zwiększenie kontroli drogowych w gminie Września w punktach typowo zagrożonych. Podkreślił,

że chodzi o działanie prewencyjne.

Radny Stanisław Dominiczak powiedział, że prosi o ustosunkowanie się do oznakowania progów

zwalniających i znaku ograniczenia prędkości, który obowiązuje poza progiem zwalniającym.

Pkt 5

Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  Przewodniczący  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Polityki

Społecznej,  radny Radosław Garbarek  o godz.  09:46 zamknął  posiedzenie Komisji.  Protokół

zawiera 8 ponumerowanych stron. Wszystkie załączniki znajdują się do wglądu w Biurze Rady

Miejskiej w Urzędzie Miasta i Gminy we Wrześni.
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Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa

 i  Polityki Społecznej

/-/Radosław Garbarek 

Protokolant

/-/Agnieszka Kasprzak
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